
»Vsak izmed nas prispeva svoj delež«
Ljudje se učimo, nekateri hitreje, drugi počasneje, a kot kaže, se vse bolj zavedamo, da smo sami tisti, ki okolje onesnažujemo. Vsak od nas ustvarja odpad-
ke, zato je prav, da vsak od nas zanje tudi ustrezno poskrbi, meni vodja Enote za zbiranje in odvoz odpadkov v družbi Kostak Marjan Božič.

»Letno zberemo približno 11.000 ton ko
munalnih odpadkov, od tega 70 odstotkov 
ločeno zbranih odpadkov. S tem se uvršča
mo v sam vrh komunalnih podjetij v državi, 
na kar smo ponosni. Z novimi zbiralnicami 
odpadkov in dodatnimi posodami za emba
lažo smo dosegli lep rezultat,« pojasnjuje 
Marjan Božič, ki je v družbi Kostak zaposlen 
petnajst let. Prvih pet let je opravljal delo 
’operativca’, skrbel je za odvoz odpadnih je
dilnih olj in organskih kuhinjskih odpadkov. 
»Odpadno olje smo odvažali predvsem iz 
gostinskih lokalov, osnovnih šol in nekate
rih drugih večjih organizacij,« opisuje svoje 

začetke. Zadnjih deset let pa opravlja delo 
vodje zbiranja in odvoza odpadkov, kjer je 
zaposlenih 39 sodelavcev.

»Skrbimo za čisto okolje, za čiste ekološke 
otoke, zbiralnice in druga odjemna mes
ta. Uporabnikom omogočamo, da lahko 
vse odpadke odložijo ločeno,« poudarja 
Božič in ob tem dodaja, da je treba na te
renu spremljati potrebe uporabnikov in 
poskrbeti za zadostne količine zabojnikov 
in njihove ustrezne volumne. »V občinah 
Krško in Kostanjevica na Krki imamo prib
ližno 300 nadzemnih in devet podzemnih 
zbiralnic, enkrat letno pa imajo občani na 
voljo brezplačen odvoz kosovnih odpad
kov. Poleg tega razpolagamo s približno 
15 zbiralnicami za odpadno elektronsko 
opremo in 20 zbiralnic za odpadno jedil
no olje. Odpadke lahko stranke pripeljejo 
tudi na katerega od naših zbirnih centrov, v 
Spodnjem Starem Gradu ali v Kostanjevici 
na Krki.« Našega sogovornika kljub vsem 
možnostim odlaganja preseneča, da še 
zmeraj najdejo odpadke v naravi, predvsem 
v rekah in gozdovih. Poleg tega organizira
jo akcije zbiranja nevarnih odpadkov, ki so 
med občani dobro sprejete. »Cilj teh akcij 
je, da ti ne pristanejo v posodah za mešane 
komunalne odpadke ali v posodah za loče
no zbiranje odpadkov.«

»Pomembno je, da smo vpeti v  
lokalno okolje«

Vedno bo obstajala določena skupna ljudi, 
ki ji enostavno ni mar za okolje, a je k sreči, 
vsaj tako je prepričan naš sogovornik, teh 
malo. »Pomembno je, da smo vpeti v lo
kalno okolje in da sodelujemo z občani. Iz 
leta v leto zmanjšujemo količino mešanih 
komunalnih odpadkov, kar je najbrž tudi re
zultat dosedanjega osveščanja, predvsem 
najmlajših. Opažamo, da je v šolah – tja 
običajno pripeljemo specialno komunalno 
vozilo za odvoz odpadkov – veliko zani
manja. S tem pritegnemo zlasti najmlajše 
otroke in marsikateri pove, da bo voznik ali 
pobiralec (smeh, op. p.). Otroci nato novo 
pridobljeno znanje z zgledom posredujejo 
staršem in starim staršem.« Prav otroci so 
namreč največji pomočniki pri osveščanju 
odraslih, še dodaja.

Marjana najbolj razveselijo pohvale s tere
na za dobro opravljeno delo njegovih sode
lavcev. »Pohvale mi dajejo zagon in vsaka 
je še dodatna motivacija za slehernega od 
zaposlenih. Tiste, ki so bodisi neposredno 
bodisi posredno povezane z našim delom. 
Ravno ena od slednjih se mi je vtisnila v 
spomin, in sicer ko je naš voznik pri pobira

nju odpadkov na Vidmu, poleg posode za 
odpadke, našel denarnico. Odnesel jo je na 
bencinsko črpalko, kjer so gospo prepoznali 
in ji denarnico vrnili, ona pa je nato čez dan 
ali dva na Kostak za tega voznika prinesla 
darilo in želela njegovo telefonsko številko, 
da se bi mu še osebno zahvalila. Ponosen 
sem na svojo ekipo. Tudi sicer dobimo pre
cej pohval za voznike in pobiralce, da so pri
jazni, da vedno rečejo kakšno lepo besedo, 
da so z nasmeškom v službi.«

Marjan Božič je, kot pravi, po naravi šport
nik. Košarka je njegova velika strast, z njo 
se je v preteklosti ukvarjal profesionalno, 
danes pa jo igra rekreativno in v Košarkar
skem klubu Krško pomaga kot tajnik. »Sem 
šel počasi med veterane. Poleg igranja ko
šarke tudi kolesarim in tečem. Šport mi je 
dal disciplino in verjamem, da sem od nje
ga dosti odnesel. Ne nazadnje sem danes 
večkrat omenil ekipo – v košarki sem bil 
organizator igre in to mi še kako pride prav 
tudi pri samem delu.«

Marjan Božič
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